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UITTREKSEL 

Aanwezig: 

- de voorzitter: M. Bongers (plaatsvervangend voorzitter; CDA); 

- de leden: P. Alers, J. Coolen en E. van Tilburg (i.p.v. L. van de Paal; allen SV), B. Grabert,  

   A. Kierkels (i.p.v. T. Brouwer) en M. Wagemans (allen RO), H. Korten en M. Schreurs (vanaf 

   19.49 uur, agendapunt 5; i.p.v. M. Bongers; beiden CDA), R. Raemakers (D66), P. Ramaekers 

   (VVD) en M. Munnecom (PL); 

- de griffier: W. Cornelissen. 

 

Mede deelnemend aan de beraadslagingen (ex art. 16 Verordening op de commissies): 

- A. Walraven, P. Verlinden en S. Backus, collegeleden; 

- E. Puts (senior medewerker buitengebied), H. van Roij (senior beleidsmedewerker milieu) en  

  L. Roost (projectleider); 

- A. Michiels (Omgevingsdienst Zuidoost-Brabant). 

 

Publiek mede aanwezig: 

- H. Sleven en H. Wijers (raadsleden); 

- N. Gerards (extern juridisch medewerker ruimtelijke ontwikkeling en volkshuisvesting) en  

   L. Goertz (beleidsmedewerker ruimtelijke ontwikkeling);  

- 15 overige publieke belangstellenden. 

 

Nr. Betreft 
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Sonderend bespreken voorbereiding raadsvoorstel raadsvergadering 13 december 2016 

‘Wijzigen Verordening geurhinder en veehouderij gemeente Leudal 2011’ 

 

Senior beleidsmedewerker milieu H. van Roij leidt dit agendapunt in aan de hand van een 

powerpointpresentatie. Die presentatie is terug te vinden op de gemeentelijke webstek en in 

iBabs bij dit agendapunt 5. 

Hij wijst er op dat in de dia’s van de presentatie geen rekening is gehouden met de per 1okt16 in 

werking getreden ‘Regeling van de Staatssecretaris van Infrastructuur en milieu van 19sep16 tot 

wijziging van de Regeling geurhinder en veehouderij’ (gepubliceerd in de Staatscourant van 

21sep16; Nr. 49498). De heer Van Roij verwacht daardoor echter geen grote wijzigingen ten 

opzichte van hetgeen nu door hem wordt gepresenteerd. Eén aspect is dat de geurnorm voor 

vleeskuikens is aangescherpt. Uit metingen bleekt dat de geuruitstoot bij vleeskuikens hoger is 

dan de gestelde 0,24 odeur; de nieuwe norm is 0,33 (Vroeger gold de gemiddelde uitstoot over de 

hele ronde, nu de uitstoot aan het eind van de ronde. Vleeskuikenhouders moeten hier vanaf 

1okt16 rekening mee houden bij nieuwbouwplannen). 

 

Alle fractievertegenwoordigers hebben lof voor de aanpak van het college: de gehouden 

informatiebijeenkomsten + het in huis verzette werk. 

 

Wethouder P. Verlinden, bijgestaan door z’n adviseurs de heer H. van Roij en mevrouw A. 

Michiels, beantwoorden vele vragen van de commissieleden.  

Daarnaast passeren in hoofdzaak nog de volgende opmerkingen: 

a. kom nu niet weer met compromissen. We moeten af van het behoud van de bestaande situatie,  
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    we moeten af van uitzonderingen, we moeten af van pappen en nathouden. Er gebeurt niks  

    als alle locaties duurzaam worden; 

b. vergroot het probleem niet op plaatsen waar je ze niet wilt; 

c. het buitengebied ontwikkelt zich steeds meer tot inkomensruimte voor andere dan agrarische 

    activiteiten; 

d. er moet duidelijk beleid komen en er zullen dus keuzes moeten worden gemaakt waar we een 

    bepaalde geurnorm wel acceptabel vinden en waar niet. Maar, niet gaan middelen door op toch 

    al slechte locaties de situaties nog verdere te verslechteren en op andere locaties de situatie te 

    verbeteren; 

e. ook plekken aangeven waar wel ruimte is voor een hogere uitstoot, waar dynamiek mogelijk is; 

f. in de raadsvergadering van 10sep13 is paragraaf 3.4 (aanvaardbaar geurhinderniveau) van de 

   gebiedsvisie behorende bij de in de raadsvergadering van 6sep11 vastgestelde Verordening  

   geurhinder en veehouderij aangepast. Dat betrof echter geen aanpassing van de geurnorm voor  

   het buitengebied van 14 OU/m
3
 maar een louter taal-technische aanpassing van ‘redelijk goed  

   leefklimaat’ in ‘tamelijk slecht leefklimaat’; 

g. de overlast valt wel mee in tegenstelling tot hetgeen eerder wel eens is gezegd; 

h. als er nu gekozen gaat worden voor het sterk aanscherpen van de normen dan haal je de 

    ontwikkelruimten bij de ondernemers weg; 

i. zonering is een goede methode om te bepalen wat waar wel en niet kan; 

j. landbouwontwikkelingsgebieden moeten we niet meer willen; 

k. als de overbelaste receptoren van 34 naar bijvoorbeeld 100 gaan, wat hebben we dan 

   gewonnen als de oude vergunningen/rechten in stand blijven; 

l. kernrandzones schieten niet tekort, zoals sommigen wel denken; 

m. volksgezondheid moet de hoogste prioriteit krijgen; 

n. er moet meer aan bronbestrijding worden gedaan; 

o. vergunningen moeten een einddatum krijgen; 

p. als burgers in het buitengebied gaan wonen is dat een bewuste keuze; 

q. Leudal moet de landelijke normen volgen waarbij Leudal als agrarische gemeente altijd tegen 

   de grens van het mogelijke zal aanlopen; 

r. de agrarische sector moet ruimte hebben om te innoveren; 

s. in het verleden zijn goede ruimtelijke ordeningskeuzes gemaakt waardoor de overlastgebieden 

    beperkt blijven; 

t. het omvormen van agrarische bedrijfswoningen in burgerwoningen is mede een oorzaak van 

   het ervaren van overlast; 

u. op dia 14 staat een overzicht van ‘achtergrondgeurbelasting 2016’. Daarop zijn ook bedrijven in 

    kaart gebracht (bijvoorbeeld in Neer) die op dit moment niet in gebruik zijn. De reden dat  

    daarmee toch is gerekend is dat uitgegaan wordt van de vergunde situatie en niet van de  

    feitelijke; 

v. het opvullen van een bouwblok tot 2,5 ha is niet zonder meer mogelijk, dat zal afhankelijk zijn  

    van de ligging van het bedrijf t.o.v. van een burgerwoning. 

 

Wethouder P. Verlinden gaat aan de slag met de in deze commissievergadering opgehaalde 

informatie, het zal voor het college een hele kluif worden om met een goed raadsvoorstel te 

komen. Het college werkt er naar toe om in de raadsvergadering van 13dec16 dat raadsvoorstel 

voor te leggen, de commissie fysiek op 29nov16 gehoord. 

 

 


